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Czy radni dopuścili się 
fałszerstwa?
\\\ OTWOCK 

Za nami wyjątkowo  
burzliwa sesja Rady Miasta 
Otwocka. Pojawiły się 
podejrzenia o fałszowanie 
podpisów. 

Podczas sesji Rady Miasta Otwocka 
(23 kwietnia) doszło do jednej z 

najbardziej napiętych i kontrowersyj-
nych debat w ostatnich latach. 

Głównym punktem obrad była burzliwa dyskusja wokół wniosków radnych 
Koalicji Obywatelskiej
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Startuje sezon 
rowerów miejskich 

Stacja rowerowa w Józefowie
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czytaj na str. 2

\\\ JÓZEFÓW/OTWOCK
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\\\ OTWOCK 

Za nami wyjątkowo burzliwa 
sesja Rady Miasta Otwocka. 
Pojawiły się podejrzenia  
o fałszowanie podpisów. 

Podczas sesji Rady Miasta Otwocka 
(23 kwietnia) doszło do jednej z 

najbardziej napiętych i kontrowersyj-
nych debat w ostatnich latach. Głów-
nym punktem obrad była burzliwa 
dyskusja wokół wniosków radnych 
Koalicji Obywatelskiej o zwołanie nad-
zwyczajnej sesji na początku kwietnia, 
czyli w czasie, gdy miasto zmagało 
się z kryzysem wodnym. Radni KO 
złożyli wówczas dwa wnioski o zwo-
łanie nadzwyczajnej sesji z udziałem 
wszystkich służb zaangażowanych 
w usuwanie awarii. Dokumenty były 
podpisane przez 6 radnych, aby można 
było formalnie zwołać sesję w trybie 
nadzwyczajnym. Wnioski wpłynęły do 
otwockiego ratusza 2 i 4 kwietnia.

Pod dokumentami widniały pod-
pisy otwockich radnych: Krystiana 
Kiełtyki, Barbary Dylejko-Menin, Ar-
kadiusza Krzyżanowskiego, Andrzeja 
Gurdziela, Anny Magdaleny Szostak i 
Andrzeja Kobusa. Szybko jednak po-
jawiły się poważne wątpliwości co 
do autentyczności podpisów. Władze 
miasta zaczęły podejrzewać, że doszło 
do popełnienia fałszerstwa, zwłaszcza 
że niektórzy radni stanowczo zaprze-
czyli, jakoby składali podpisy, zarówno 
własnoręczne, jak i elektroniczne. W 
związku z tym w środę, 23 kwietnia 
rada miasta debatowała nad uchwałą, 
która zakładała zgłoszenie podejrzenia 
przestępstwa odpowiednim organom 
ścigania. 

\\\   Radni KO: „To nie 
komisja śledcza”

Aby rozwiać wątpliwości, przewod-
nicząca Monika Kwiek zapytała sześciu 
radnych, których podpisy widniały pod 
wnioskiem o sesję nadzwyczajną, czy 
faktycznie złożyli je własnoręcznie. 

Radny Andrzej Gurdziel był nie-
obecny na sesji rady. Z kolei radny Arka-
diusz Krzyżanowski stwierdził wprost, 
że był zaskoczony wnioskiem, bo jego 
podpis widnieje pod dokumentem, 
choć sam go nie złożył. – Jeśli będzie 
taka potrzeba, złożę wyjaśnienia w pro-
kuraturze – zapewnia Krzyżanowski. 
Radny Andrzej Kobus także potwier-
dził, że nie podpisywał się pod tym 
wnioskiem. 

Radna Anna Szostak zaznaczyła, że 
klub partyjny KO nie zamierza robić z 
tej sprawy politycznej hucpy. Przyzna-
ła jednocześnie, że pod dokumentem 

jest jej podpis, ale „nie są to oryginalne 
dokumenty”, dlatego nie ma pewności, 
czy faktycznie je złożyła. Podobnego 
zdania była radna, która złożyła wnio-
sek do urzędu, Barbara Dylejko-Menin 
przyznała, że pod dokumentami wid-
nieje jej podpis. Stwierdziła, że „to nie 
jest komisja śledcza” i że nie powinna 

się tłumaczyć. Z kolei radny Krystian 
Kiełtyka ograniczył się do krótkiego 
komentarza: jego podpis rzeczywiście 
widnieje na dokumencie, ale „nie chce 
komentować tej sprawy”, bo „to nie ko-
misja śledcza.

\\\   Czy miasto  
potrzebuje grafologa?

Przewodnicząca Rady Miasta, Mo-
nika Kwiek, nie kryła oburzenia: – Teraz 
nie potraficie jednoznacznie odpowie-
dzieć, czy własnoręcznie podpisaliście 
się pod tym wnioskiem. To wstyd, że w 
ten sposób traktujecie nie tylko radę, 
ale i mieszkańców, którzy obdarzyli nas 
zaufaniem – zaznaczyła. – Jak mamy 
dalej współpracować, skoro radni KO 
stworzyli sytuację, w której podważa 
się wiarygodność radnych. Czy mamy 
zatrudnić grafologa, aby weryfikował 
podpisy i autentyczność dokumentów 
– podkreśla przewodnicząca otwockiej 
rady. Zwraca także uwagę, że część rad-
nych KO woli milczeć, zamiast otwarcie 
wyjaśnić sprawę, czy przeprosić. 

Radna Barbara Dylejko-Menin 
sprzeciwiła się słowom przewodniczą-
cej rady, podkreślając, że sprawa jest 
traktowana poważnie, a sytuacja jest 
dla niej trudna i niekomfortowa.

Otwoccy radni podkreślali, że radni 
KO milczą, co tylko ich dyskredytuje. 
Zwrócili także uwagę, że gdyby fałszo-
wanie podpisów dotyczyło dokumen-
tów przedstawionych przez władze 
miasta, wybuchłaby afera z udziałem 
mediów ogólnopolskich, a tymczasem 
niektórzy traktują ją marginalnie. 

\\\   Czy radni  
powinni złożyć mandat?

Radny Michał Słupski zasugerował, 
że radni KO powinni rozważyć złożenie 
swoich mandatów. Podobne zdanie wy-
raził radny Jarosław Łakomski, który 
stwierdził: – Jestem zdziwiony postawą 
tych kilku radnych. Nie widzę możliwo-
ści dalszej współpracy, zaufanie zostało 
poważnie nadszarpnięte. Może powin-
niście rozważyć rezygnację z mandatu 
radnego? – sugeruje radny Łakomski. 

Nieetyczne zachowanie studenta 
prawa

– Pani zachowuje się jak prokura-
tor, emocjonuje pani tę sytuację – zwra-
ca się Krystian Kiełtyka do przewodni-
czącej Moniki Kwiek.

Z kolei radna Ewa Jedynak zauwa-
ża, że Kiełtyka drwi i śmieje się z całej 
sytuacji i jednocześnie próbuje szeptać 
na ucho Barbarze Dylejko-Menin, która 
prawie już mdleje z emocji, co powinna 
powiedzieć. 

Radna Chmielewska również nie 
kryje oburzenia i mówi wprost, że 
radny Kiełtyka, który studiuje prawo, 
zachował się nieetycznie, i jego uczelnia 
powinna być o tym poinformowana.

Kiełtyka zagrzmiał: – Nie życzę so-
bie, aby rada nas oskarżała, ponieważ 

obowiązuje nas domniemanie niewin-
ności.

Monika Kwiek skomentowała: – 
To wy sami doprowadziliście do takiej 
sytuacji.

Miejski mecenas obecny na sesji 
przypomniał, że zgodnie z kodeksem 
karnym fałszowanie dokumentów 
przez funkcjonariusza publicznego 
może skutkować karą do pięciu lat po-
zbawienia wolności, a sądy w takich 
przypadkach są wyjątkowo surowe.

\\\   Głosowanie
Głos zabrał również prezydent 

Otwocka, Jarosław Margielski, który 
podkreślił, że mamy do czynienia z sy-
tuacją bez precedensu. – W czasie, gdy 
urzędnicy wydziałów, służb mundu-
rowych i miejskich pracowali dniami 
i nocami, starając się zażegnać kryzys 
wodny, to w tym trudnym okresie dla 
miasta wpłynął wniosek radnych KO o 
zwołanie nadzwyczajnej sesji. Nie mo-
głem uwierzyć, że radni z poprzedniej 
kadencji podpisali ten dokument. Nie 
trzeba być grafologiem, aby zauważyć, 
że podpisy zostały po prostu skopio-
wane i wklejone – tłumaczył prezy-
dent miasta podczas sesji. I zapewnia, 
że miasto nie zajmuje się polityką (tak 
jak to było w poprzednich kadencjach), 
lecz konsekwentnie dąży do rozwoju 
Otwocka.

Ostatecznie uchwała o skierowa-
niu zawiadomienia o uzasadnionym 
podejrzeniu popełnienia przestępstwa 
została przyjęta – poparło ją 15 rad-

nych, natomiast 4 radnych z Koalicji 
Obywatelskiej wstrzymało się od głosu 
(2 radnych było nieobecnych).

\\\   OŚWIADCZENIE 
struktur Platformy  
Obywatelskiej w powiecie 
otwockim

W piątek (25 kwietnia) do redak-
cji wpłynęło oświadczenie struktur 
Platformy Obywatelskiej w powiecie 
otwockim. W bezpośredniej rozmowie 
telefonicznej przewodnicząca powia-
towych struktur PO, Jolanta Koczo-
rowska, zwróciła się z prośbą o jego 
publikację. Poniżej zamieszczamy peł-
ną treść oświadczenia – bez żadnych 
zmian redakcyjnych.

Sprawa domniemanego sfałszo-
wania podpisów pod wnioskiem o 
zwołanie sesji nadzwyczajnej doty-
czącej informacji o potężnej awarii 
otwockich wodociągów, została 
poddana wewnętrznej procedurze 
oceny przez właściwe organy par-
tii, czyli Rzecznika Dyscyplinarnego, 
który zawiesił tymczasowo dwoje 
radnych w prawach członka partii. 
Stało się to niezwłocznie po uzy-
skaniu informacji na ten temat. Po 
zebraniu niezbędnych informacji i 
wyjaśnieniu istotnych dla rozstrzyg-
nięcia wątpliwości kwestii sprawa 
będzie dalej procedowana zgodnie z 
właściwością. Organem właściwym 
w Platformie Obywatelskiej do ba-
dania takich spraw i oceny zasad-
ności podnoszonych zarzutów jest 
sąd koleżeński. Niezależnie od tego, 
sprawę zbada również prokuratura 
i na wyniki tych postępowań, czeka-
my nie ferując pochopnych wyroków. 
Ubolewamy szczerze, że doszło do sy-
tuacji stawiającej naszych radnych w 
złym świetle, pośrednio rzutującym 
też na wizerunek samorządowców. 
Wyrażamy przekonanie, iż wszystkie 
ewentualne niewłaściwe działania 
wynikały z pośpiechu, stresującej 
sytuacji związanej z awarią, braku 
informacji i doświadczenia.

Jednocześnie pragniemy zwró-
cić uwagę, iż czynienie radnym PO 
zarzutu, że utrudniali pracę służb 
poprzez złożenie wniosku o zwołanie 
sesji nadzwyczajnej, jest całkowicie 
bezpodstawne. Radni aktywnie włą-
czyli się swoją pomoc dla mieszkań-
ców i oczekiwali dostępu do rzetelnej 
informacji o potrzebnych i pilnych 
działaniach oraz na temat zaistniałej 
awarii – do czego mieli pełne prawo. 
Złożony przez radnych wniosek stał 
się bezprzedmiotowy w związku ze 
zwołaniem przez przewodniczącą 
RM Otwocka sesją zwyczajną, co sta-
nowi jednocześnie dowód na to, że w 
istocie zwołanie sesji było koniecz-
ne i w pełni uzasadnione, ponieważ 
radni i mieszkańcy mieli możliwości 
zapoznania się z sytuacją związaną 
największą awarią wodociągową w 
historii miasta. Dzięki informacjom 
złożonym na sesji (niezależnie zwy-
czajnej czy nadzwyczajnej i na czyj 
wniosek zwołanej) przez Prezydenta 
i służby nastąpiło uspokojenie atmo-
sfery a mieszkańcy mogli poczuć się 
nieco bezpieczniej.

Jolanta Koczorowska  
przewodnicząca struktur Platformy 
Obywatelskie w powiecie otwockim

Agnieszka Jaskulska

Czy radni dopuścili się fałszerstwa?

Dwóch radnych z KO zaprzeczyło, że podpisało się pod wnioskiem

Władze miasta  
zaczęły podejrzewać,  

że doszło do popełnienia 
fałszerstwa
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\\\ KOŁBIEL 

To ogromna inwestycja 
drogowa, ale kosztem  
natury. Obwodnica będzie 
przebiegać przez Kołbiel  
i powiat miński. Zajrzeliśmy 
na plac budowy.

T rwa realizacja jednej z kluczowych 
inwestycji drogowych w regionie 

– budowa północnej części obwodnicy 
Kołbieli. Inwestycja zaczyna się w po-
wiecie otwockim, gdzie już jest goto-
wy węzeł drogowy przy trasie S17 (na 
razie jest zamknięty i zabezpieczony 
barierkami). 

Z tego miejsca widać już szeroki 
pas wyciętego lasu, którym będzie 
przebiegała nowa, 11-kilometrowa 
trasa. Obwodnica Kołbieli będzie prze-
biegać głównie przez tereny rolnicze 

i łąki, a jedynie na krótkim odcinku 
(około 0,5 km) przez obszar leśny. Tra-
sa nie przecina jednak bezpośrednio 
Mazowieckiego Parku Krajobrazowe-
go. Za miejscowością Rudzienko w gm. 
Kołbiel nowy odcinek obwodnicy po-
nownie połączy się z drogą krajową nr 
50 i dalej przez powiat miński.

\\\   Stos pni i gałęzi
Od listopada ubiegłego roku wy-

konawca (PUT Intercor) prowadzi 

intensywne prace – głównie wycinkę 
drzew oraz roboty ziemne, w tym od-
humusowanie terenu. Zajrzeliśmy na 
plac budowy. Na wysokości Kołbieli 
wycięto duży fragment „dziewiczego” 
lasu – przy jednej z lokalnych dróg 
piętrzy się ogromny stos ściętych pni  
i gałęzi.

\\\   Węzeł drogowy i ekrany
– Nowa obwodnica będzie miała 

dwie jezdnie po dwa pasy każda, a w 
ramach inwestycji zostanie wybudo-
wanych kilka mostów, wiaduktów, 
a także węzeł „Rudzienko” i kładki 
pieszo-rowerowe oraz urządzenia 
ochrony środowiska, takie jak przej-
ścia dla zwierząt, ekrany akustyczne 
i system odprowadzenia wód opado-
wych – podkreśla Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad, które jest 
inwestorem.

Planowane zakończenie robót 
przewidywane jest na trzeci kwartał 
2026 roku, jednak ze względu na du-
żą skalę inwestycji, możliwe jest, że 
termin realizacji zostanie wydłużony. 
Kołbielska obwodnica ma znacząco 
odciążyć ruch tranzytowy na drodze 
krajowej nr 50, która przebiega przez 
gminy powiatu otwockiego oraz dalej 
przez Górę Kalwarię i Grójec.

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

Obwodnica nabiera  
realnych kształtów

Aktualnie wykonawca przygotowuje teren pod budowę nowej obwodnicy

Kołbielska obwodnica ma znacząco odciążyć ruch tranzytowy na drodze  
krajowej nr 50
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\\\ CELESTYNÓW 

Nocna przejażdżka młodzieży 
na hulajnogach na jednej 
z lokalnych ulic, zamieniła 
się w pokaz brawury, braku 
wyobraźni i jeszcze większego 
braku kultury. 

W tym przypadku nie chodzi tylko 
o typową młodzieńczą brawurę 

– bo na pewne „wyskoki” można mach-
nąć ręką. W końcu kto z nas w młodości 
nie zrobił czegoś, co dziś wspomina z 

lekkim zażenowaniem i uśmiechem? 
Problem pojawia się jednak wtedy, 
gdy granica między beztroską zabawą 
a realnym zagrożeniem staje się zbyt 
cienka. Dotyczy to szczególnie młodych 
użytkowników hulajnóg, zwłaszcza 
elektrycznych, gdzie prędkość często 
spotyka się z brakiem doświadczenia. 
Jazda bez kasku, slalom między prze-
chodniami czy wjazd na jezdnię bez 
upewnienia się, czy to bezpieczne – to 
tylko niektóre z zachowań, które mogą 

skończyć się nie tylko mandatem, ale i 
poważnym urazem lub tragedią.

\\\   Beztroska na hulajnodze
Kilka dni temu jeden z mieszkań-

ców powiatu otwockiego zarejestrował 
niepokojącą scenę na ul. Leśnej w Cele-
stynowie. Grupa młodzieży jechała na 
hulajnogach – po dwie osoby na każdej 
(za co grozi mandat). – Młodzi ludzie je-
chali bez oświetlenia, środkiem jezdni, 
a do tego w kilka osób i na zmianę się 
wyprzedzali – komentuje nasz Czytel-
nik, który udostępnił nagranie. 

– Ostatecznie nikomu nic się nie 
stało, ale poza brawurą młodzi pa-
nowie „popisali się” jeszcze jednym 
– brakiem kultury osobistej. Na zwró-
cenie im uwagi odpowiedzieli krótkim 
„spier***j” – podkreśla nasz Czytelnik. 
I dodaje, że poza brakiem kultury ich 
beztroska na drodze to nie tylko kwe-
stia łamania przepisów, ale także za-
grożenie – zarówno dla nich, jak i dla 
innych uczestników ruchu.

Agnieszka Jaskulska

Brawura  
na hulajnodze

Nasz Czytelnik zarejestrował niepokojącą scenę na ul. Leśnej w Celestynowie
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\\\ CELESTYNÓW 

Najbardziej kreatywne 
sołectwa w gminie Celestynów 
zostały nagrodzone. 
Symboliczne czeki trafiły  
do rąk lokalnych liderów, 
którzy już wkrótce zrealizują 
swoje pomysłowe inicjatywy.

G mina Celestynów już po raz czwar-
ty zorganizowała konkurs dla 

sołectw ze swojego terenu. Plebiscyt 
„Sołectwo z Inicjatywą” ma za zadanie 
wyłonić trzy wydarzenia zrealizowa-
ne przez i dla mieszkańców, których 
koszt realizacji nie przekroczy 10 tys. zł.  

Za wydarzenia zapłaci gmina. Akcje 
powinny zostać zrealizowane do 30 
listopada 2025 roku.

– Dodatkowo sołectwu, które sku-
tecznie i najefektywniej przeprowadzi 
konkursowe przedsięwzięcie gmina 
sfinansuje koszty realizacji kolejnej 
inicjatywy na rzecz sołectwa w wyso-

kości do 1200 zł - informowała gmina 
w ogłoszeniu o konkursie.

W kwietniu rozstrzygnięto tego-
roczną edycję konkursu. 11 kwietnia 
w Urzędzie Gminy Celestynów odbyło 
się uroczyste wręczenie symbolicznych 
czeków dla zwycięzców plebiscytu „So-
łectwo z Inwencją 2025”. Wójt Witold 
Kwiatkowski wraz ze Skarbnik Ag-
nieszką Kurek osobiście pogratulowali 
laureatom, którzy już niebawem przy-
stąpią do realizacji swoich inicjatyw.

Tegoroczne zwycięskie sołectwa 
to: Celestynów, Glina oraz Stara Wieś. 
Dodatkowo nagrodzono sołectwo 
Ostrów – laureata II etapu ubiegłorocz-
nej edycji.

– Tegoroczna edycja konkursu 
cieszyła się bardzo dużym zaintereso-
waniem (w konkursie udział wzięło 9 
sołectw - jak do tej pory jest to najwięk-
sza liczba uczestników) i miała bardzo 
wysoki poziom - przyznał celestynow-
ski urząd.

Agnieszka Deja

\\\ REGION 

Na długi weekend Koleje 
Mazowieckie przygotowały 
korzystną ofertę  
dla pasażerów – wydłużone 
obowiązywanie biletu 
wycieczkowego, który pozwala 
tanio i wygodnie podróżować 
po Mazowszu.

B ilet wycieczkowy w wersji ma-
jówkowej będzie obowiązywał od 

środy 30 kwietnia 2025 r. od godziny 
18:00 do niedzieli 4 maja 2025 r. do 
godziny 24:00. Co istotne, dzień 2 maja 
(piątek) traktowany jest przez prze-
woźnika jako dzień wolny od pracy – to 
oznacza jeszcze więcej czasu na wypo-
czynek i wyjazdy.

\\\   Specjalna oferta  
na „długi” weekend

Oferta dotyczy przejazdów pocią-
gami Kolei Mazowieckich w relacji do 
200 km i obowiązuje zarówno na tra-
sach „tam”, jak i „tam i z powrotem”. Wa-
runkiem skorzystania z biletu wyciecz-
kowego jest zakończenie podróży do 
godz. 24:00 tego samego dnia. Oferta 
nie obowiązuje w I strefie biletowej KM.

To idealna propozycja dla osób pla-
nujących majówkowe wycieczki poza 
miasto, zwiedzanie regionu czy po pro-

stu odwiedziny u rodziny i znajomych. 
Bilety wycieczkowe można nabywać 
jak zwykle – w kasach, przez Internet, 
aplikacje mobilne lub u konduktora 
(zgodnie z obowiązującymi zasadami 
sprzedaży).

\\\   Z rowerem i z pupilem  
– bez dodatkowych opłat

W majówkowej ofercie Kolei Ma-
zowieckich nie zabrakło także ukłonu 
w stronę miłośników turystyki rowe-
rowej. Przewoźnik przypomina, że 
przewóz roweru w pociągach KM jest 
nieodpłatny, co z pewnością ucieszy 
wszystkich planujących aktywny wy-
poczynek z jednośladem.

Do pociągów można zabrać rów-
nież małe zwierzęta domowe – rów-
nież bez dodatkowych opłat. To dobra 
wiadomość dla tych, którzy nie chcą 
zostawiać pupila na czas wyjazdu.

\\\   Weekendowa podróż 
 w dobrej cenie

Z biletu wycieczkowego można ko-
rzystać nie tylko podczas majówki, ale 
także w każdy weekend, a także w dni 
ustawowo wolne od pracy oraz dzień 
je poprzedzający (od godz. 18:00). To 
stała i sprawdzona forma oszczędności, 
z której warto korzystać również poza 
sezonem.

RMK

\\\ KARCZEW 

W gminie Karczew rozpoczęły 
się prace przy kolejnym 
etapie modernizacji wałów 
przeciwpowodziowych wzdłuż 
Wisły.

Inwestycja obejmuje odcinek o dłu-
gości dwóch kilometrów – od gra-

nicy sołectw Kępa Nadbrzeska i Wła-
dysławów do połowy miejscowości 
Nadbrzeż. Prace potrwają do początku 
jesieni 2025 roku.

\\\   Inwestorem jest  
PGW Wody Polskie

To już szósty etap kompleksowej 
modernizacji, prowadzonej przez Pań-
stwowe Gospodarstwo Wodne Wody 
Polskie. Projekt ten jest realizowany od 
kilku lat i ma kluczowe znaczenie dla 
bezpieczeństwa mieszkańców Karcze-
wa oraz sąsiednich gmin. Od początku 
poprzedniej kadencji zmodernizowano 
już 8 kilometrów wałów. Po zakończe-

niu bieżących robót liczba ta wzrośnie 
do 10 km, a w planach jest moderni-
zacja całego 15-kilometrowego odcin-
ka, który przebiega przez tereny gmin 
Karczew, Sobienie-Jeziory i Otwocka.

Zakres prowadzonych obecnie 
prac obejmuje m.in.:
– wykonanie przesłony przeciwfiltra-
cyjnej dla uszczelnienia podłoża i kor-
pusu wału, wyrównanie i wzmocnienie 
korony wału,
– montaż siatki stalowej zabezpieczają-
cej nasyp przed szkodami powodowa-
nymi przez zwierzęta,
– remont przejazdów wałowych i scho-
dów skarpowych.

Inwestycja realizowana jest zgod-
nie z wytycznymi dla obiektów hydro-
technicznych II klasy, na podstawie 
ekspertyzy technicznej wykonanej już 
w 2012 roku.

\\\   Koniec modernizacji  
2026 roku

– To bardzo ważne zadanie nie 
tylko dla naszej gminy, ale dla całego 

regionu – podkreśla burmistrz Karcze-
wa Michał Rudzki. – Wały przeciwpo-
wodziowe chronią tysiące mieszkań-
ców oraz infrastrukturę położoną w 
dolinie Wisły. Dzięki konsekwentnej 
współpracy z Wodami Polskimi udało 
się przeprowadzić już znaczną część 
prac, a projekt będzie kontynuowany aż 
do pełnej modernizacji całego odcinka.

Zakończenie modernizacji pla-
nowane jest do końca 2026 roku. Po 
jej zakończeniu cały system wałów 
w regionie odzyska pełną sprawność 
techniczną i funkcjonalną, zapewniając 
skuteczną ochronę przeciwpowodzio-
wą na kolejne dziesięciolecia.

RMK

Sołectwa „z pomysłem” 
nagrodzone

Z biletem wycieczkowym  
na majówkę 

Ruszył kolejny etap  
modernizacji wałów
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Warunkiem skorzystania z biletu wycieczkowego jest zakończenie podróży  
do godz. 24:00 tego samego dnia
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To placówka stworzona z myślą o dzieciach z autyzmem, ze-
społem Aspergera oraz niepełnosprawnościami sprzężonymi, 
oferująca kompleksowe wsparcie terapeutyczne i edukacyjne. 

Indywidualne podejściedo każdego dziecka
W Laudame priorytetem jest indywidualne podejście do każde-

go malucha. Zespół doświadczonych specjalistów – pedagogów, 
psychologów, logopedów i terapeutów integracji sensorycznej 
– pracuje wspólnie, aby stworzyć program dostosowany do uni-
kalnych potrzeb każdego dziecka. Dzięki temu dzieci nie tylko 
rozwijają swoje umiejętności, ale także budują pewność siebie  
i poczucie własnej wartości. 

Bogata oferta terapeutyczna
Przedszkole oferuje szeroki zakres zajęć terapeutycznych,  

w tym: 
• terapię logopedyczną,
• terapię psychologiczną,
• terapię integracji sensorycznej (SI),
• zajęcia rozwijające kompetencje społeczno-emocjonalne. 

Dodatkowo, dzieci uczestniczą w zajęciach muzycznych, pla-
stycznych i ruchowych, które wspierają ich wszechstronny rozwój. 

Współpraca z rodzicami
Laudame kładzie duży nacisk na współpracę z rodzicami. Regu-

larne konsultacje, warsztaty i spotkania informacyjne umożliwiają 
rodzicom aktywne uczestnictwo w procesie terapeutycznym ich 
dzieci. Taka współpraca pozwala na spójne działania w przedszkolu 
i w domu, co przekłada się na lepsze efekty terapii.  Nie obiecu-
jemy cudów. Obiecujemy obecność, zaangażowanie i miejsce, 

w którym Twoje dziecko będzie sobą – w najlepszym znaczeniu  
tego słowa.

Nowoczesna infrastruktura
Placówka dysponuje nowoczesnymi salami terapeutycznymi, 

wyposażonymi w specjalistyczny sprzęt dostosowany do potrzeb 
dzieci z różnymi trudnościami rozwojowymi. Bezpieczne i przyja-
zne otoczenie sprzyja efektywnej terapii i nauce. 

Dołącz do społeczności Laudame
Przedszkole Terapeutyczne Laudame prowadzi obecnie rekru-

tację na rok szkolny 2025/2026.
Rodzice zainteresowani zapisaniem swojego dziecka do pla-

cówki mogą skontaktować się telefonicznie lub odwiedzić stronę 
internetową przedszkola, aby uzyskać więcej informacji.

Daj swojemu dziecku szansę na rozwój w miejscu, gdzie zrozu-
mienie, akceptacja i profesjonalizm idą w parze!

Otwock, ul. Radosna 2B    |     tel. +48 123 456 789    |    e-mail: przedszkole@laudame.pl    |    www.laudame.pl

Laudame – miejsce, 
gdzie każde dziecko ma 
szansę rozkwitnąć
W Otwocku, przy ulicy Radosnej 2B, znajduje się wyjątkowe miejsce – Przedszkole Terapeutyczne Laudame.

\\\ JÓZEFÓW/OTWOCK

Na ten moment czekało  
wielu mieszkańców Otwocka  
i Józefowa. Gdzie i kiedy  
będzie można wypożyczyć 
rowery miejskie? Jaki jest  
w tym sezonie cennik?

W łaśnie rozpoczął się gorący se- 
zon rowerowy, a prognozy 

pogody na najbliższe dni zapowiada-
ją się wyjątkowo obiecująco! Jak co 
roku, w naszej okolicy ruszają syste-
my wypożyczalni rowerów miejskich 
– VeloYou w Józefowie oraz Otwocki 
Rower Miejski. W Otwocku i Józefowie 
będzie można wypożyczyć rower od 
czwartku, 1 maja. Co ważne, będą one 
w pełni kompatybilne z warszawskim 
Veturilo. W praktyce oznacza to, że 
rower wypożyczony w Józefowie bę-
dzie można zostawić w Otwocku lub 
Warszawie – i odwrotnie. Dzięki temu, 
przemieszczanie się między miastami 
stanie się jeszcze łatwiejsze i bardziej  
ekologiczne.

\\\   Szybko i tanio
Korzystanie z rowerów miejskich 

jest wyjątkowo wygodne. Pierwsze 20 
minut każdej przejażdżki będzie dar-
mowe, a rowery będą dostępne przez 
całą dobę, od 1 maja do 31 październi-

ka. – W systemie wykorzystano nowo-
czesne rowery czwartej generacji, które 
umożliwiają swobodne wypożyczenie 
i zwrot bez konieczności odstawienia 
jednośladu do konkretnej stacji. Każdy 
rower wyposażono w zintegrowaną 
blokadę typu „o-lock”, zamontowaną 
w tylnym kole, co znacząco zwiększa 
komfort i bezpieczeństwo użytkowa-
nia – tłumaczy Urząd Miasta Józefów. 
I dodaje, że proces wypożyczenia jest 
szybki i intuicyjny. Wystarczy urucho-
mić aplikację Nextbike, zeskanować 
kod QR z ramy roweru, kliknąć „Wy-
pożycz rower” i gotowe – blokada ot-
worzy się automatycznie. Dodatkowo 
użytkownik ma możliwość wykonania 
bezpiecznego postoju bez zakończenia 
wypożyczenia, co ułatwi np. szybkie 
zakupy czy spotkanie ze znajomymi. 

Rejestracja na stronie www.veloyou.
pl lub www.otwockirower.pl 
JÓZEFÓW 

Mieszkańcy mogą wypożyczyć ro-
wery na 10 stacjach zlokalizowanych 
na tych ulicach: 
• Nadświdrzańska róg Dolnej
• Willowa róg Gen. Sikorskiego
• Sobieskiego róg Kwiatowej
• Polna róg Marsz. Piłsudskiego (skwer)
• Kard. Wyszyńskiego (721) róg Nad-
wiślańska (801)
• Nadwiślańska róg Ks. Malinowskiego
• Wawerska róg Kopernika
• Wawerska róg Małej
• Polna róg Piaskowej
• Długa róg Ślusarskiego
OTWOCK

– Na koniec kwietnia operator 
ustawi rowery na stacjach, a system 

wypożyczania rowerów wystartuje 
w majówkę, 1 maja – zapewnia pre-
zydent Otwocka, Jarosław Margielski. 
Miłośnicy dwóch kółek będą mieli do 
dyspozycji 70 rowerów i 8 rowerków 
dziecięcych. Nowe rowery zostaną roz-
mieszczone na 10 stacjach w różnych 
częściach miasta:
• Plaża miejska (na końcu ulicy Tury-
stycznej, przy moście dawnej kolejki),
• PKP Świder (róg ulicy Górnej i ulicy 
Jasnej),
• Samorządowa (róg ulicy Żeromskiego 
i ulicy Borowej),
• Skwer w centrum (ulica Andriollego),
• Rondo AK Fromczyn (na rogu ulicy 
Mieszka I i ulicy Kraszewskiego),
• Morskie Oko (róg ulicy Hallera i ulicy 
Generalskiej),

• Park miejski (skwer Lennestadt obok 
SP 12),
• PKP Śródborów,
• Wólka Mlądzka (przy SP nr 8, ulica 
Żeromskiego na wysokości ulicy La-
skowej),
• „Medyk” (ulica Andriollego przy 
skrzyżowaniu z ulicą Hrabiego).
Ile zapłacisz za wypożyczenie rowe-
ru w Otwocku i Józefowie?
• Wypożyczenie do 20 minut – bez-
płatnie,
• od 21 do 60 minut (1 godzina) –1 zł,
• od 61 do 120 minut (2 godziny) – 3 zł,
• od 121 do 180 minut (3 godziny) – 5 
zł,
• od 180 do 240 (4 godziny) oraz każda 
kolejna godzina – 7 zł.

Agnieszka Jaskulska

Startuje sezon rowerów miejskich 

Stacja rowerowa w Józefowie

Stacja rowerowa w Otwocku
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\\\ JÓZEFÓW

Była pełną energii nastolatką 
– śpiewała, tańczyła, grała 
w teatrze. Dziś zmaga się 
z jednym z najcięższych 
wyzwań, jakie los może 
postawić przed młodym 
człowiekiem.

J eszcze niedawno 16-letnia Małgosia 
Kuźma z Józefowa prowadziła życie 

jak jej rówieśniczki. – Nasza córka to 
niezwykła nastolatka. Ma wyjątkowy 
talent artystyczny, śpiewa, tańczy i 
występuje w musicalu na scenie tea-
tralnej. Do niedawna wydawało się, że 
Gosia jest zdrową nastolatką. Skarżyła 
się jednak na silne bóle głowy, dlate-
go postanowiliśmy skonsultować się 
z lekarzem – mówią rodzice 16-letniej 
Małgosi z Józefowa. 

Okazało się, że nastolatka jest 
śmiertelnie chora. Rezonans magne-
tyczny głowy wykazał ostre wodogło-

wie oraz obecność guza w mózgu. – Nie 
mogliśmy w to uwierzyć… Spokojne 
życie zamieniło się w walkę o zdrowie 
naszej córki – podkreślają rodzice.

\\\   Druzgocąca diagnoza
Nastolatka została natychmiast 

przyjęta na oddział neurochirurgii w 
Centrum Zdrowia Dziecka, gdzie tego 
samego dnia przeprowadzono zabieg. 
Za pomocą endoskopu lekarze wy-
konali otwór w komorze mózgu, co 
umożliwiło poprawę przepływu płynu 
mózgowo-rdzeniowego. Podczas ope-
racji pobrano także próbkę guza do 
dalszych badań. 

– Wstępne wyniki badań były 
wstrząsające – glejak o wysokiej zło-
śliwości. Konieczny okazał się kolejny 
rezonans, który ujawnił zakres nacie-
ku nowotworowego obejmującego 
oba wzgórza, tylną część podwzgórza 
oraz śródmózgowie. Neurochirurdzy 
stwierdzili, że na obecnym etapie 
nie jest możliwe bezpieczne usunię-

cie guza – tłumaczą rodzice chorej  
nastolatki.

\\\   Trudne  
i kosztowne leczenie

Obecnie Małgosia ma za sobą 
pierwszą serię chemioterapii, a od 28 
kwietnia rozpoczyna radioterapię w 
Instytucie Onkologii w Warszawie. 
– Wierzymy, że rozpoczęte leczenie 
przyniesie efekty! Musimy jednak zro-
bić wszystko, by wesprzeć organizm 
Gosi w tej trudnej walce. Niestety, 
koszty są ogromne, a przy czwórce 
dzieci ciężko nam poradzić sobie z 
takimi wydatkami – tłumaczą rodzice 
nastolatki. – Dlatego zwracamy się z 
prośbą do osób dobrej woli o wspar-
cie w pokryciu kosztów leczenia, które 
najprawdopodobniej odbędzie się w 
Niemczech, oraz wydatków m.in. na 
leki, diagnostykę, rehabilitację i wszel-
ką pomoc, która może przyczynić się 
do powrotu Gosi do zdrowia – apelują  
rodzice.

\\\   Potrzebna pomoc
Choć smutne obrazy z oddziału 

onkologicznego pozostaną w pamięci, 
nastolatka nadal jest pełna nadziei, tak 
jak cała jej rodzina. Trudny pobyt w 
szpitalach i wymagające leczenie od-
cisnęły na 16-latce swoje piętno, ale 
jej bliscy wierzą, że z ich wsparciem 
oraz pomocą ludzi dobrej woli, Gosia 
poradzi sobie w dalszej, trudnej walce 
o zdrowie i życie. – Zamiast spokojnie 
wkraczać w dorosłość, nasza córka 

musi stawić czoła okrutnej chorobie. 
Nie tracimy nadziei, ale potrzebu-
jemy Waszego wsparcia! – apelują  
rodzice.

Każdy z nas może pomóc. W Inter-
necie trwa zbiórka pieniędzy na reha-
bilitację i leczenie nastolatki. Wystarczy 
wejść na stronę siepomaga.pl, odnaleźć 
profil Gosi i wesprzeć zbiórkę dowolną 
kwotą.

Agnieszka Jaskulska

Małgosia potrzebuje 
naszej pomocy!

Pobyt w szpitalach i wymagające leczenie odcisnęły na 16-latce piętno.  
Jej bliscy wierzą jednak, że z ich wsparciem oraz pomocą ludzi dobrej woli  
Gosia poradzi sobie w walce o zdrowie
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\\\ OTWOCK

Jaka jest historia drewnianego 
budynku, który przeszedł 
wiele przemian i stał 
się ważnym elementem 
dziedzictwa Otwocka? 

B udynek, znany jako Dom Sendle- 
rowej (dawniej sanatorium Chmie- 

lewskiej, Wiśniewskiego i Krzyżanow-
skiego), a później jako Dom Wycho-
wawczy dla Sierot, teraz został wpisany 
do rejestru zabytków.

Na terenie między dzisiejszymi uli-
cami Kopernika, Kościuszki i Chopina 
w Otwocku, około 1905 roku, wznie-
siono piękny, przestronny i nowoczes-
ny drewniany budynek (sąsiadujący z 
obecnym ośrodkiem TKKF „Apollo”).

\\\   Pokoje z dzwonkiem
W budynku przy ul. Kopernika ot-

warto drugie sanatorium w Otwocku, 
prowadzone przez M. Chmielewską. 
Obiekt został zaprojektowany w stylu 
architektury uzdrowiskowej, charak-
terystycznej dla początku XX wieku w 
rejonie Otwocka i Wawra. Przestronny 
budynek z dużym tarasem mieścił 20 
komfortowo urządzonych pokoi, prze-
stronne oszklone „leżalnie”, salę zabaw, 
bibliotekę, jadalnię, łaźnię oraz gabi-
net. Wśród nowości tamtych czasów 
znajdowały się dzwonki w pokojach 
pacjentów, materace siatkowe oraz ok-
na otwierane za pomocą dźwigni. Kuch-
nia była zlokalizowana w osobnym 
budynku, połączonym (z sanatorium) 
pasażem. Budynek wyposażono w ka-
nalizację, elektryczność oraz telefon. 
Powstał na terenie parku, co dodatko-
wo podkreślało nowoczesny charak-
ter obiektu oraz jego uzdrowiskowy 
charakter. Sanatorium reklamowano 
jako miejsce oferujące słoneczne, cie-
płe pokoje, całoroczną opiekę lekarską 
oraz przystępne ceny.

\\\   Od sanatorium  
do prywatnej własności

– W połowie 1906 r. właścicielem 
sanatorium został Franciszek Wiśniew-
ski, a kierownikiem zakładu dr Marian 
Hołub. W 1911 r. lekarzami w sanato-
rium byli dr Zbrowski i dr Gałczyński. 
Od maja kierownictwo nad zakładem 
objął dr Władysław Czaplicki, który 
kierował sanatorium już we wcześniej-
szych latach – informuje Mazowiecki 
Wojewódzki Konserwator Zabytków. 

Po 1911 roku sanatorium zosta-
ło zakupione przez Marię z Krzyża-
nowskich i Jana Karbowskich, którzy 
przekazali je doktorowi Stanisławowi 
Krzyżanowskiemu. Lekarz rok wcześ-
niej przeprowadził się do Otwocka 
razem z żoną Janiną i córką Ireną. 

Początkowo Krzyżanowski, który spe-
cjalizował się w leczeniu chorób płuc, 
pracował jako asystent w Sanatorium  
dra Geislera.

\\\   Tu wychowała się  
Sendlerowa

– Doktor Krzyżanowski i jego 
żona aktywnie uczestniczyli w życiu 
społecznym i kulturalnym miasta. On 
sam pełnił funkcję przewodniczącego 
otwockiego Koła Macierzy Polskiej, był 
wiceprezesem Towarzystwa Przyjaciół 
Otwocka oraz członkiem tamtejszej Ra-

dy Opiekuńczej. natomiast jego żona, 
Janina działała w zespole teatralnym 
Towarzystwa „Spójnia” – wyjaśnia wo-
jewódzki konserwator zabytków. – W 
1917 roku doktor Krzyżanowski jako 
jeden z nielicznych lekarzy, zdecydował 

się na leczenie pacjentów zarażonych 
durem plamistym (tyfusem). Niestety, 
sam uległ zakażeniu i zmarł po krótkiej 
chorobie w tym samym roku. Po jego 

śmierci Janina Krzyżanowska wraz z 
córką, Ireną Sendlerową, mieszkały w 
Otwocku do 1920 roku – opisuje mazo-
wiecki konserwator zabytków.

Irena Sendlerowa była polską dzia-
łaczką humanitarną, która uratowała 
około 2,5 tysiąca żydowskich dzieci 
podczas II wojny światowej. Działała 
w strukturach Rady Pomocy Żydom 
„Żegota”, pomagając dzieciom ukry-
wać się w różnych miejscach, takich 
jak klasztory czy domy polskich rodzin. 
Sendlerowa mieszkała przez wiele lat 
w Otwocku, a jej historia stała się sym-

bolem odwagi, poświęcenia i miłości do 
drugiego człowieka.

W 1920 roku, po tym jak Irena 
wraz z mamą wyprowadziła się, sana-
torium zostało zlikwidowane. Nieru-
chomość zakupił magistrat m.st. War-
szawy, który przeznaczył budynek na 
Dom Wychowawczy dla Sierot im. ks. 
Baudouina.

\\\   Losy sanatorium  
po wojnie

– Po II wojnie światowej budynek 
przekształcono na funkcje mieszkalne. 
Prawdopodobnie wtedy zlikwidowano 
taras od strony północnej, dobudowa-
no zewnętrzne schody przy zachod-
nim skrzydle, rozbudowano wschodnie 
skrzydło o parterowe aneksy, a teren 
podzielono na mniejsze działki. Obec-
nie obiekt należy do województwa 
mazowieckiego i jest zamieszkiwany 
przez lokatorów komunalnych – wy-
jaśnia konserwator zabytków.

Świadectwo architektury 
uzdrowiskowej

Drewniak przy ul. Kopernika 8 sta-
nowi świadectwo stopniowych proce-

sów urbanizacyjnych w Otwocku, gdzie 
w pierwszej połowie XX wieku powsta-
wały domy letniskowe, pensjonaty i sa-
natoria. Sanatorium przy ul. Kopernika 
wyróżnia się skalą i usytuowaniem na 
zalesionym terenie. Choć późniejsze 
podziały parcelacyjne i zabudowa za-
tarły pierwotny układ przestrzenny, 
zachowany budynek wciąż stanowi 

ważne świadectwo historii Otwocka i 
jest cennym przykładem drewnianej 
architektury uzdrowiskowej z począt-
ku XX wieku.

Agnieszka Jaskulska

Dom Sendlerowej w rejestrze zabytków

W tym budynku wychowywała się Irena Sendlerowa
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W budynku przy  
ul. Kopernika otwarto 

drugie sanatorium  
w Otwocku

\\\ SOBIENIE-JEZIORY

Na początku kwietnia wójt 
gminy Sobienie-Jeziory 
przekazał dobre informacje 
na temat remontu kościoła 
w Warszawicach. Parafia 
otrzymała pokaźne 
dofinansowanie. 

K ościół pod wezwaniem św. Jana 
Chrzciciela wpisany został do reje-

stru zabytku w 1962 roku. Wraz z nim 
na liście pojawiła się brama, dzwonnica 
oraz cmentarz przykościelny z 1736 
rok. Zabytek czeka renowacja, na którą 
gmina otrzymała dofinansowanie w 
ramach Rządowego Programu Odbu-
dowy Zabytków.

– Półtora roku procedowania do-
kumentów, projektów, analiz, konsul-
tacji i nareszcie doczekaliśmy wielkiego 
momentu, w którym Gmina Sobienie-
-Jeziory oficjalnie przekazała pozy-
skaną dotację z Rządowego Programu 
Odbudowy Zabytków Polski Ład dla 
Parafii Warszawice. W obecności Pa-
ni Skarbnik Beaty Choim, wykonawcy 
prac remontowych, wraz z Probosz-
czem podpisaliśmy umowę na blisko 1 
200 000 zł dofinansowania na ,,Remont 
dachu kościoła p.w. Św. Jana Chrzciciela 
w Warszawicach” – napisał w mediach 
społecznościowych wójt gminy Sobie-
nie-Jeziory Kamil Choim.

Wsparcie finansowe pozwoli za-
bezpieczyć jeden z najważniejszych 
obiektów sakralnych regionu, który 

ma nie tylko znaczenie religijne, ale 
także historyczne i kulturowe. Przypo-
mnijmy, że wnętrze kościoła zachwyca 

elementami zdobień. Detale pochodzą 
z różnych okresów, część nawet sprzed 
ponad 700 lat.

– W ramach zadania wykonana 
zostanie fumigacja budynku kościoła 
oraz roboty polegające na zabezpie-
czeniu ścian i stropów, tj. wykonanie 
konstrukcji wsporczych usztywniają-
cych ściany i podpierających od spodu 
konstrukcję stropu. To pierwszy etap 
ogromnego przedsięwzięcia, jakim jest 
remont dachu zabytkowego kościoła 
w Warszawicach – przekazała gmina 
Sobienie-Jeziory.

W mediach społecznościowych 
mieszkańcy dopytywali wójta, kiedy 
mogą rozpocząć się prace moderniza-
cyjne.

– Chwilka cierpliwości. Prawdopo-
dobnie po ,,Białym tygodniu” – zazna-
czył Kamil Choim.

RMK

Blisko 1,2 mln zł dla parafii w Warszawicach 

Sakralny zabytek czeka renowacja, na którą gmina otrzymała dofinansowanie 
w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków
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Gala finałowa Pereł Mazowsza 2024 
– wyróżniono lokalne talenty
\\\ REGION 

Podczas gali finałowej 
plebiscytu „Perły Mazowsza” 
poznaliśmy laureatów  
w kategoriach 
Przedsiębiorczość, Kultura, 
Turystyka i Sport, Aktywność 
Społeczna oraz Energia  
i Natura. Wyróżnienia zostały 
przyznane przez kapitułę 
honorową, składającą się  
z prezydentów, burmistrzów, 
wójtów i laureatów 
poprzedniej edycji.

P erły Mazowsza to prestiżowy kon-
kurs, który już od kilku lat docenia 

osoby i organizacje przyczyniające się 
do rozwoju lokalnej społeczności. Na 
poziomie gmin o wyróżnieniach decy-
dowali mieszkańcy województwa ma-
zowieckiego, na poziomie powiatowym 
była to kapituła honorowa.

\\\   Święto 
 lokalnej wspólnoty

Gala finałowa dziewiątej edycji ple-
biscytu odbyła się w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Tarczynie. Zgromadziła 
kilkuset zaproszonych gości. Imprezę 
poprowadzili: Katarzyna Klimaszew-
ska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kul-
tury w Tarczynie oraz Jarosław Mika, 
prezes Fundacji Inkubator Inicjatyw 

Lokalnych. Uroczystego otwarcia gali 
dokonała Dorota Lisicka, burmistrz 
Tarczyna.

– W mazowieckim pejzażu jest coś 
wyjątkowego – to ludzie. To właśnie 
oni są bohaterami dzisiejszego wieczo-
ru. Doskonale wiemy, że o bohaterach 
snuje się wiele opowieści. Dziś zaczy-
namy jedną z nich – o ludziach, którzy 
potrafią patrzeć dalej i widzieć więcej. 
Mieszkańcy naszych gmin tworzą coś 
niezwykle cennego – lokalną wspólno-
tę. Nie czekają na lepsze czasy – to oni 
są lepszym czasem dla innych. Każda z 
naszych gmin może być dumna z takich 
osób, bo wspólnota nie tworzy się sama 
– podkreśliła.

Konkurs odbył się pod Patronatem 
Honorowym Marszałka Wojewódz-
twa Mazowieckiego – Adama Stru-
zika, który w liście skierowanym do 
uczestników plebiscytu pogratulował 
wszystkim laureatom, których zasługi 
i kreatywność, przyczyniają się do roz-
woju całego regionu. Wyraził również 

nadzieję, że „zdobycie tak wyjątkowych 
nagród będzie powodem do satysfakcji 
oraz stanie się motywacją do dalszej 
wytężonej pracy”.

\\\   Uznanie  
dla najlepszych

– Za nami 6 gal powiatowych, na 
których poznaliśmy laureatów pereł 
gmin – powiedziała Katarzyna Klima-

szewska, dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury w Tarczynie.

– Dziś poznamy Perły powiatowe. 
O ich wyborze decydowała kapituła 
składająca się z prezydentów, burmi-
strzów, wójtów, laureatów poprzed-
niej edycji i ekspertów. Grono ponad 
60 osób obradowało, rekomendując 
poszczególne kandydatury, a na końcu 

oddając głosy i wyłaniając zwycięzców 
w poszczególnych powiatach – dodał 
Jarosław Mika, organizator konkursu.

Redaktor naczelny „Przeglądu”, Łu-
kasz Szymański, zwrócił uwagę na ros-
nącą popularność plebiscytu oraz zaan-
gażowanie mieszkańców. Podkreślił, że 
konkurs odgrywa coraz większą rolę w 
lokalnej społeczności o czym świadczy 
fakt, że w tym roku do Pereł Mazowsza 
dołączyły dwa kolejne powiaty.

Podczas gali wręczono nagrody dla 
przedsiębiorców, ludzi kultury, sportu i 
turystyki, którzy zostali uznani za naj-
lepszych w swoich powiatach. Laureaci 
konkursu to osoby i instytucje, które 
swoimi działaniami budują pozytywny 
wizerunek Mazowsza i inspirują innych 
do rozwoju. Poznaliśmy 36 nagrodzo-
nych.

\\\   Perły  
w poszczególnych  
powiatach

Wśród nagrodzonych z Powiatu 
Garwolińskiego znaleźli się: firma Ha-

narol z Tyrzyna, Teatr „Niby nic”, UKS 
Iskra Pilawa, Leśna Ścieżka Przyrod-
niczo-Kulturowa z Huty Garwolińskiej, 
Festiwal Filmów Ekologicznych „On 
Earth” oraz Koło Gospodyń Wiejskich 
„Urzekające”.

Nagrody trafiły także do osób, firm 
i inicjatyw z Powiatu Grodziskiego. Per-
łami nagrodzono: Centrum Rehabilita-
cji Domowej Justyna Radlińska, pra-
cownię ceramiczną w willi Waleria przy 
Milanowskim Centrum Kultury, Otwar-
te Mistrzostwa Milanówka i Powiatu 

Grodziskiego w Tenisie Ziemnym, willę 
Walerię z Milanówka, Charytatywny 
Piknik Bezdomniaków Żabiowolskich, 
Grodziski Festiwal Permakultury.

Z Powiatu Otwockiego nagrody 
otrzymali: Medyk Otwock, Biblioteka 
Publiczna Gminy Wiązowna, Nina Bart-
nicka, Lawendowa Siwianka, Zagroda 
Kubajkowo, Domowe Hospicjum Dzie-
cięce „Promyczek”.

W Powiecie Piaseczyńskim wyróż-
niono: Poradnię Centrum Zmian, Sto-
warzyszenie „Dziki Zryw”, Sportowy 

– Wielki szacunek za tę inicjatywę i za te głosy. Takie wydarzenia  
budują inicjatywę w każdej z gmin. A nagrodzeni, to są Najlepsi z Najlepszych! 
– stwierdził poseł Piotr Kandyba

Gala finałowa dziewiątej edycji plebiscytu odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Tarczynie

„W mazowieckim pejzażu 
jest coś wyjątkowego  

– to ludzie”
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STRATEGICZNY PARTNER WYDARZENIA 
SAMORZĄD WOJEWÓDZTWA MAZOWIECKIEGO

SPONSOR GŁÓWNY

Klub Jeździecki „BestHorses”, Sanktu-
arium Świętego Ojca Stanisława Pap-
czyńskiego, Kalwaryjski Dzień Sąsiada 
– Rodzinny Piknik Ekologiczny, inicja-
tywę „Ucieknij Depresji”.

Wśród nagrodzonych i wyróżnio-
nych z Powiatu Pruszkowskiego zna-
leźli się: Jowita Sobczyk „Sala Zabaw 
Kangurek” Koło Gospodyń Wiejskich 
„Młochowianki”, Akademia Jeździecka 
Dawidy, Piotr Tomaszewski, który pro-
wadzi w mediach społecznościowych 
profil „Przyroda w obiektywie Pio-
tra”, Andrzej Zawistowski i Kawiarnia 
„Szczęśliwa Siódemka”, która otrzymała 
dwie Perły Mazowsza, m.in. za Aktyw-
ność Społeczną.

W Powiecie Warszawskim Zachod-
nim nagrody odebrali: Specjalny Ośro-
dek Szkolno-Wychowawczy w Lesz-
nie, Festiwal Twórczości Artystycznej 
„Feta”, Agnieszka Stanicka, pionierka 
nordic walking i organizatorka wielu 
rajdów i imprez sportowych, Muzeum 
Ziemi Błońskiej, Kampinowskie Przy-
gody – Magdalena Włoszycka, OSP 
Błonie.

\\\   Perły Popularności,  
czyli nagroda Top of the Top

Wyróżniono także pięć najbardziej 
aktywnych inicjatyw, firm i osób w każ-
dej kategorii.

Perły Przedsiębiorczości zdobyli: 
Jowita Sobczyk i Sala Zabaw Kangurek z 
Piastowa, Drogeria Anna z Góry Kalwa-

rii, Sam u Jacka z Góry Kalwarii,  firma 
Hanarol z Michałowic oraz Centrum 
Zdrowia z Piaseczna.

Perły Kultury otrzymali: Dni Pila-
wy 2024 z Pilawy, Biblioteka Publiczna 
Gminy Wiązowna z Wiązowny, Skarby 
Celestynowa – Biennale Twórców Gmi-
ny Celestynów z Celestynowa, Monika 
Muszka z Nadarzyna oraz Teatr „Niby 
nic”.

W kategorii Sportu Perłami Ma-
zowsza wyróżniono: Agnieszkę Sta-
nicką ze Starych Babic, Julię Kielak 
z Błonia, UKS Iskrę Pilawa z Pilawy, 
Uczniowski Klub Sportowy „Dwójka” 
z Góry Kalwarii oraz Klaudię Jagusiak 
z Nadarzyna.

Perły Turystyki zdobyli: Sank-
tuarium Świętego Ojca Stanisława 
Papczyńskiego z Góry Kalwarii, Leś-
na Ścieżka Przyrodniczo-Kulturowa 
w Hucie Garwolińskiej, Farma Iluzji z 
Trojanowa, Muzeum Ziemi Błońskiej 
oraz Willa Waleria – Śladami Dawnych 
Mieszkańców z Milanówka.

Perły Energii i Kultury otrzymali: 
Festiwal Permakultury z Grodziska Ma-
zowieckiego, Ekologiczny Żłobek z Kar-
czewa, Kampinowskie Przygody -Mag-
dalena Włoszycka, Kalwaryjski Dzień 
Sąsiada – Rodzinny Piknik Ekologiczny 
z Góry Kalwarii i Andrzej Zawistowski 
z Raszyna.

Perły Aktywności Społecznej tra-
fiły do: Izabeli Banasiak-Matusik z 
Góry Kalwarii, Michała Sztelmacha z 

Żelechowa, Magdaleny Łyszcz, liderki 
Szlachetnej Paczki z Lesznowoli, Stowa-
rzyszenia Aktywni Lesznowola z Lesz-
nowoli oraz Elżbiety Woźniak-Sionek 
z Parysowa.

Najbardziej aktywni kandydaci we 
wszystkich kategoriach zdobyli 48509 
głosów na ogólnie 117 tys. oddanych.

– Wielki szacunek za tę inicjatywę 
i za te głosy. Takie wydarzenia budują 
inicjatywę w każdej z gmin. A nagro-
dzeni, to są Najlepsi z Najlepszych! – 
zaznaczył poseł Piotr Kandyba.

\\\   Prawdziwe  
Perły Mazowsza!

Tytuł Perły Mazowsza 2024 roku w 
kategorii Przedsiębiorczości otrzymała 
Jowita Sobczyk i Sala Zabaw Kangurek z 
Piastowa. Perłę Kultury zdobyła Biblio-
teka Publiczna Gminy Wiązowna z Wią-
zowny, Perła Sportu została wręczona 
Agnieszce Stanickiej ze Starych Babic, a 
Perłę w kategorii Turystyka otrzymało 

Sanktuarium Świętego Ojca Stanisława 
Papczyńskiego z Góry Kalwarii. Perłę 
Energii i Kultury otrzymał Festiwal Per-
makultury z Grodziska Mazowieckiego.

\\\   Uhonorowanie  
lokalnych talentów

W wydarzeniu uczestniczyli przed- 
stawiciele samorządów, władz re-
gionalnych oraz wielu znamienitych 

gości. Plebiscyt „Perły Mazowsza” to 
wyjątkowa inicjatywa, której celem jest 
uhonorowanie osób, organizacji oraz 
instytucji mających kluczowy wpływ 
na rozwój, promocję i budowanie toż-
samości regionalnej. To okazja do po-
kazania wyjątkowych osiągnięć oraz 
wielu różnorodnych i wartościowych 
talentów.

Anna Gębalska-Berekets

Podczas gali poznaliśmy laureatów, których pasja i zaangażowanie zostały docenione przez kapitułę honorową
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POZIOMO: 
1) przyrząd w laboratorium; 2) pierwszo- 
klasista; 3) konwersacja; 4) do obserwacji 
gwiazd i planet; 5) ze stolicą w Maputo; 
6) parlament wyspy Man; 7) okrągła buł- 
ka pszenna; 8) lalka teatralna, marionet- 
ka; 9) preparowanie i wypychanie zwie- 
rząt; 10) Hanin, polska aktorka; 11) pa- 
trzy trzeźwo na świat; 12) wypływają na 
nie rybacy; 13) dziecko przed roczkiem;  
14) deska na stoku; 15) u boku łabędzia; 
16) William Makepeace, brytyjski pisarz; 
17) do odkorkowywania butelek; 18) sio- 
stra zakonna, zakonnica; 19) suma prze- 
kraczająca należność; 20) Monk i Poirot; 
21) nie potrafi utrzymać porządku; 22) te- 
flonowa w kuchni; 23) podróbka, kopia; 
24) niska kanapa z bocznymi wałkami;  
25) nieduży i płytki zbiornik wodny; 26) gu- 
bienie włosów; 27) szpitale szkolące stu- 
dentów; 28) elastyczna część garderoby 
na nogę; 29) impreza artystyczna odby- 
wająca się co trzy lata.

PIONOWO: 
2) przyczyna lockdownów; 5) kolanka 
lub wstążki; 13) łącznik do blach; 14) sieć  
na ryby w formie worka; 18) żona; 19) do  
czytania w kinie; 30) Bram, autor „Dra- 
culi”; 31) obsługuje pasażerów samolo- 
tu; 32) pajęczak łączony z boreliozą; 
33) rzymska z jajkiem; 34) Kolberg,  
polski etnograf; 35) słynne francuskie  
wybrzeże; 36) np. obornik; 37) żaba szpo- 
niasta inaczej; 38) amerykański stan  
z Montgomery; 39) cenne u słonia;  
40) pisemne sprawozdanie z posiedze- 
nia, sesji; 41) Viktor, premier Węgier;  
42) śpiewane przez żeglarzy; 43) od- 
grażać się, straszyć; 44) wtorek i sobo- 
ta; 45) centrum odnowy biologicznej;  
46) pustynia z Las Vegas; 47) wynajmo- 
wana do dzieci; 48) jeden z palców;  
49) minerał z pustyni atakama; 50) mała  
grupa żołnierzy; 51) sklepowy lub space- 
rowy; 52) broni klienta w sądzie; 53) Hen- 
rik, norweski dramatopisarz; 54) rzeka  
z Wodospadami Wiktorii; 55) główna  
NATO w Brukseli; 56) prawo muzułmań- 
skie; 57) okres ośmiu dni; 58) duży pies 
myśliwski o krótkiej sierści; 59) kwiecista 
korona.

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 31 utworzą rozwiązanie

\\\ CELESTYNÓW

Gmina Celestynów podzieliła 
się z mieszkańcami zdjęciami  
z krótkiego spaceru  
po centrum. Nie są to 
jednak widoki napawające 
optymizmem…

Niedawno pisaliśmy o zniszczeniach 
w Parku Koprówka. Na wykona-

nej w zeszłym roku ścieżce spacerowej 
grupa młodzieży urządziła sobie pole 
do driftu hulajnogami elektrycznymi. 
W efekcie ścieżka poznaczona głębo-
kimi śladami i nierównościami. 

\\\   Kolejne zniszczenia
18 kwietnia urząd w mediach 

społecznościowych pokazał kolejne 
zniszczenia. 

– Poniżej przestawiamy tylko kilka 
zdjęć wykonanych podczas 30 minuto-
wego spaceru w centrum Celestynowa. 
Niestety skala wandalizmu, z jakim się 
mierzymy jest znacznie większa. Ciężko 

zrozumieć sens w oznaczaniu znaków 
drogowych, przystanków, koszy ulicz-
nych czy nawet toalety swoim „auto-
grafem” – napisano na profilu gminy.

Do wpisu dołączono kolaż zdjęć, 
które prezentują pomazane znaki 
drogowe i elementy małej infrastruk-
tury. Niektóre znaki zostały tak za-
mazane, że trudno dostrzec, o czym i 
nformują.

\\\   Walka trwa
– Walka z ulicznymi wandalami 

trwa od zawsze, a wszystkie zniszczo-
ne elementy czyszczone lub malowane 
są nawet kilka razy w roku. Niestety w 
przypadku znaków drogowych często 
konieczna jest wymiana na nowe, co 
generuje niepotrzebne dla gminy kosz-
ty, które ponoszą wszyscy mieszkańcy 
– podkreśla gmina.

Urząd poprosił mieszkańców o 
pomoc w znalezieniu sprawców tych 
aktów wandalizmu.

– Pracownicy urzędu dokładają 
wszelkich starań, by nasza wspólna 

przestrzeń była czysta, zadbana i bez-
pieczna, dlatego też zwracamy się do 
mieszkańców z prośbą o pomoc w zi-
dentyfikowaniu „ulicznych artystów”, 
a szczególnie królującego w niszczeniu 
mienia wandala o pseudonimie „AVER”. 
Pamiętajmy, że nie wolno być obojęt-
nym na akty wandalizmu i należy za-
wiadamiać o takich spostrzeżeniach 
policję. Otoczenie, w którym żyjemy 
jest dobrem wspólnym i na każdym 
spoczywa społeczny obowiązek dbania 
o nie – zaapelował urząd.

\\\   A może  
ścianka?

Wpis licznie skomentowali miesz-
kańcy, w wielu przypadkach wyrazili 
ubolewanie nad stanem przedstawio-
nych na zdjęciach znaków. Pojawiły się 
także pomysły na rozwiązanie sytuacji.

– A może warto pomyśleć o jakimś 
murku, gdzie będą mogli się podpisy-
wać? Jakoś przy gminie, żeby od razu 
spis młodych mieć pod ręką – zapro-
ponował pan Mateusz.

Czy gminie uda się przyłapać graf-
ficiarzy na gorącym uczynku? A może 
powstanie miejsce, gdzie uliczni artyści 

będą mogli dać upust swojej kreatyw-
ności?

Agnieszka Deja

Skala wandalizmu przeraża urzędników

Urząd poprosił mieszkańców o pomoc w znalezieniu sprawców aktów  
wandalizmu
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY WIĄZOWNA

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego pn. „Duchnów Południowy”   

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130 ze zm.), w związku z art. 67 ust. 3 pkt 4 ustawy z dnia 7 lipca 
2023 r. o zmianie ustawy o  planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz niektórych innych 
ustaw (Dz. U. poz. 1688 ze zm.) oraz na podstawie uchwały nr 155.XVI.2019 Rady Gminy Wiązowna z dnia 
26 listopada 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego pn. „Duchnów Południowy”, zmienionej uchwałą nr 47.XI.2025 Rady Gminy Wiązowna 
z dnia 24 kwietnia 2025 r., zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego pn. „Duchnów Południowy”. Granica opracowania planu 
miejscowego została określona w ww. uchwałach Rady Gminy Wiązowna.

Ww. projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko zostanie wyłożony w dniach od 7 maja 2025 r. do 28 maja 2025 r. w Biurze Obsługi 
Mieszkańca Urzędu Gminy Wiązowna w godzinach pracy Urzędu, zostanie również zamieszczony na 
oficjalnym portalu informacyjnym Gminy Wiązowna (www.tuwiazowna.pl) oraz w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy (www.bip.wiazowna.pl). Dyskusja publiczna dotycząca projektu planu 
miejscowego odbędzie się 12 maja 2025 r. (poniedziałek) w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Wiązowna – ul. Lubelska 59, Wiązowna o 16:30.

Równocześnie, na podstawie art. 39, art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r.  o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r., poz. 1112 ze zm.) zawiadamiam, 
że ww. projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego podlega strategicznej ocenie 
oddziaływania na środowisko, w tym zapewnieniu możliwości udziału społeczeństwa w okresie 
wyłożenia do publicznego wglądu, o którym mowa powyżej.

Interesariusze mogą wnosić uwagi do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego oraz w  ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko 
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 11 czerwca 2025 r. 

Uwagi należy składać za pomocą dedykowanego formularza dostępnego na stronie internetowej 
Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Wiązowna (https://bip.wiazowna.pl) w zakładce  
– Poradnik Interesanta – Planowanie Przestrzenne – Pismo dotyczące aktu planowania przestrzennego  
– Wniosek oraz w siedzibie tut. Urzędu Gminy.
Uwagi składa się do Wójta Gminy Wiązowna, na piśmie w postaci papierowej lub elektronicznej: 
• osobiście w Biurze Obsługi Mieszkańca Urzędu Gminy Wiązowna;
• korespondencyjnie na adres: Urząd Gminy Wiązowna ul. Lubelska 59, 05-462 Wiązowna;
• za pomocą poczty elektronicznej na adres: urzad@wiazowna.pl;
•  za pośrednictwem platformy e-PUAP, skrytka: /UrzadGminyWiazowna/SkrytkaESP  

lub /GminaWiazowna/SkrytkaESP;
• za pośrednictwem systemu e-Doręczenia, adres: AE:PL-81426-32064-WGWBG-14.

Uwagi powinny zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz 
adres poczty elektronicznej, o ile wnioskodawca taki posiada, a także wskazanie, czy wnioskodawca 
jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem. Składanie uwag  
z użyciem adresu e-mail i  adresu skrytki ePUAP lub eDoręczenia równoznaczne jest z wyrażeniem 
zgody na przetwarzanie tych adresów. W treści uwagi istotne jest zawarcie informacji obejmującej 
nazwę planu miejscowego, którego dotyczy dana uwaga. Organem właściwym do rozpatrzenia 
uwag jest Wójt Gminy Wiązowna. Uwagi złożone po wyznaczonym terminie nie zostaną rozpatrzone.

 Wójt Gminy Wiązowna Janusz Budny
Klauzula informacyjna:
1.  Administratorem przetwarzanych danych osobowych w Urzędzie Gminy Wiązowna w związku z wykonywaniem 

zadań publicznych jest Wójt Gminy Wiązowna z siedzibą w Wiązownie, ul. Lubelska 59, 05-462 Wiązowna.
2.  W sprawach ochrony danych osobowych można kontaktować się z Inspektorem Ochrony Danych  – tel. 22 18 000 27 

lub 28 wew. 20, email: iod@wiazowna.pl, lub pisemnie na adres urzędu.
3.  Dane osobowe Klientów przetwarzane będą w celu realizacji zadań publicznych określonych przepisami prawa tj. 

sporządzenia planu ogólnego gminy i nie będą udostępniane podmiotom innym, niż upoważnione na podstawie 
przepisów prawa.

4.  Dane osobowe Klientów przechowywane będą do czasu realizacji obowiązku wynikającego z przepisów prawa 
ustawowego lub prawa miejscowego lub do czasu realizacji określonego zadania/projektu.

5.  Klient posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, usunięcia, ograniczenia 
przetwarzania, prawo do przenoszenia danych, prawo wniesienia sprzeciwu, prawo do cofnięcie zgody w dowolnym 
momencie bez wpływu na zgodność z prawem przetwarzania, którego dokonano na podstawie zgody przed jej 
cofnięciem.

6.  Klient ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego obecnie do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych 
gdy uzna, że przetwarzanie danych osobowych dotyczących Klienta narusza przepisy ochrony danych osobowych,

7.  Podawanie danych osobowych w zakresie wymaganym obowiązującymi przepisami prawa jest obowiązkowe.  
W pozostałych przypadkach podawanie danych osobowych ma charakter dobrowolny.

8.  Dane osobowe Klienta nie będą podlegały zautomatyzowanemu podejmowaniu decyzji, w tym profilowaniu.
9.  Administrator nie ma zamiaru przekazywać danych osobowych Klienta do państwa trzeciego lub organizacji 

międzynarodowej.

Wiązowna dnia 30.04.2025

Wójt Gminy Kołbiel 
informuje, że w siedzibie Urzędu Gminy w Kołbieli przy ul. Szkolnej 1 na tablicy ogłoszeń od dnia 
23.04.2025 r. został wywieszony wykaz nieruchomości lokali przeznaczonych do oddania w najem  
na czas nieoznaczony (Lokal nr 1 przy ul. Starowiejskiej 10 w Kołbieli, Lokal nr 3 przy ul. Starowiejskiej 10 
w Kołbieli, Lokal nr 10 przy ul. Starowiejskiej 1 w Kołbieli.) OGŁOSZENIE

o przystąpieniu do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części miejscowości: Człekówka, Dobrzyniec, Karpiska  
w rejonie ulic Kolejowej i Słonecznej, Kołbiel w rejonie ulicy Przemysłowej, 

Podgórzno, Rudno w rejonie ulic Zielonej Drogi i Nowej, Rudzienko  
w rejonie ulic Zielnej i Zdrojowej oraz Siwianka

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i  zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz.U. 2024 poz. 1130 z późń. zm.) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. 2024 poz. 1112 z późń. zm.) 
zawiadamiam o:

  podjęciu przez Radę Gminy Kołbiel Uchwały Nr XIII/96/2025 z dnia 13 marca 2025 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
miejscowości: Człekówka, Dobrzyniec, Karpiska w rejonie ulic Kolejowej i Słonecznej, Kołbiel  
w rejonie ulicy Przemysłowej, Podgórzno, Rudno w rejonie ulic Zielonej Drogi i Nowej, Rudzienko  
w rejonie ulic Zielnej i Zdrojowej oraz Siwianka;
  przystąpieniu do sporządzenia wyżej wymienionego planu miejscowego;
  przystąpieniu do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, dotyczącej 
projektu wyżej wymienionego planu miejscowego.

Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy. Dokumentacja jest 
wyłożona do wglądu w siedzibie Urzędu Gminy w Kołbieli, ul. Szkolna 1, 05-340 Kołbiel, w godzinach 
pracy Urzędu.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu miejscowego oraz uwagi 
i wnioski do przeprowadzanej strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, w terminie do dnia 
30 maja 2025 r.

Wnioski składa się na piśmie utrwalonym w postaci papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej, na formularzu w postaci 
papierowej lub w formie dokumentu elektronicznego. Wnioski należy składać na adres: Urząd Gminy 
w Kołbieli, ul. Szkolna 1, 05-340 Kołbiel lub za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres 
gmina@kolbiel.pl lub za pośrednictwem elektronicznej skrzynki podawczej Urzędu Gminy w Kołbieli 
na adres Skrytka EPUAP /vllc590j6w/

Formularz składania wniosków, zgodny z Rozporządzeniem Ministra Rozwoju i Technologii z dnia  
13 listopada 2023 r. w sprawie wzoru formularza pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, 
jest dostępny na stronie internetowej Urzędu Gminy w Kołbieli oraz w siedzibie Urzędu Gminy  
w Kołbieli.

Wnioski złożone po upływie wyznaczonego wyżej terminu pozostawia się bez rozpatrzenia. 
Wniosek musi zawierać  imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz 

adres poczty elektronicznej (o ile taki posiada)  wnioskodawcy, a także wskazanie, czy wnioskodawca 
jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem. Wnioskodawca 
może także podać dodatkowe dane do kontaktu takie jak: adres do korespondencji lub numer telefonu. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Kołbiel. 
Wójt Gminy Kołbiel
/-/ Sylwester Winek

Zgodnie z art. 13 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE  (tekst w języku polskim:  Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej, Nr 4.5.2016) 
(RODO), informujemy iż: a)       administratorem Pana/Pani danych osobowych jest Gmina Kołbiel ul. Szkolna 1, 05-340 
Kołbiel reprezentowana przez Wójta Gminy Kołbiel. Dane kontaktowe: Urząd Gminy w Kołbieli, ul. Szkolna 1, tel. 25 757 
39 92, fax. 25  757 39 97, email: gmina@kolbiel.pl b)       dane kontaktowe Inspektora Ochrony Danych: email: iodo@
kolbiel.pl c)    Pana/Pani* dane osobowe przetwarzane są w celu prowadzenie rejestru korespondencji (przyjmowania 
korespondencji i udzielania na nią odpowiedzi) oraz wypełnienia przez administratora zadań określonych w przepisach 
szczególnych określających zakres jego działania np. wydawania decyzji administracyjnej, postanowienia lub innego 
działania wynikającego z przepisów prawa, umowy lub Pana/Pani zgody. d)    podstawą przetwarzania Pana/Pani danych 
osobowych jest niezbędność wypełnienia przez administratora danych obowiązku prawnego, a podstawą prawną są 
następujące przepisy: Ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2017 r., poz. 1875 ze  zm.), 
oraz rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów z dnia 18 stycznia 2011 r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych 
rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w  sprawie organizacji i  zakresu działania archiwów zakładowych (Dz. U. Nr 
14, poz. 67).e)       Pana/Pani dane osobowe możemy przekazywać i udostępniać wyłącznie podmiotom uprawnionym 
na podstawie obowiązujących przepisów prawa są nimi np.: sądy, organy: ścigania, podatkowe oraz inne podmioty 
publiczne, gdy wystąpią z  takim żądaniem, oczywiście w  oparciu o  stosowną podstawę prawną. Pana/Pani dane 
osobowe możemy także przekazywać podmiotom, które przetwarzają je na zlecenie administratora tzw. podmiotom 
przetwarzającym, są nimi np.: podmioty świadczące usługi informatyczne, telekomunikacyjne, pocztowe i  inne. 
Jednakże przekazanie Pana/Pani danych nastąpić może tylko wtedy, gdy zapewnią one odpowiednią ochronę Pana/
Pani praw. f )     administrator danych nie ma zamiaru przekazywać Pana/Pani danych osobowych do państwa trzeciego 
lub organizacji międzynarodowej, w  tym również do takich w  stosunku do których Komisja Europejska stwierdziła 
odpowiedni stopień ochrony. g)    okres, przez który dane osobowe będą przechowywane: w zależności od charakteru 
korespondencji (np. korespondencja związana z roszczeniami do 10 lat, inna korespondencja – stosownie do przepisów 
regulujących kwestię, której dotyczy korespondencja). h)   przysługuje Panu/Pani prawo  do żądania od administratora 
danych dostępu do danych osobowych Pana/Pani dotyczących oraz ich sprostowania lub ograniczenia przetwarzania. 
i)         przysługuje Pani/Panu prawo do wniesienia skargi do polskiego organu nadzorczego lub organu nadzorczego 
innego państwa członkowskiego Unii Europejskiej, właściwego ze  względu na miejsce zwykłego pobytu lub pracy 
lub ze względu na miejsce domniemanego naruszenia RODO.  j)      podanie przez Panią/Pana danych osobowych jest 
dobrowolne, jednak niezbędne w  celu rejestracji korespondencji i  udzielenia na nią odpowiedzi, a  także załatwienia 
sprawy, o ile korespondencja taki uprawniony wniosek zawiera. W przypadku niepodania danych korespondencja nie 
będzie procesowana. k)    W ramach prowadzenie rejestru korespondencji (przyjmowania korespondencji i udzielania na 
nią odpowiedzi) nie są podejmowane  zautomatyzowane decyzje. Dane osobowe nie są profilowane.

Kołbiel, dnia 30 kwietnia 2025 r.WÓJT GMINY KOŁBIEL

 DAM PRACĘ 

 Sala weselna Spichlerz w Julianowie, 
zatrudni na stałe kucharza sekcji zimnej  
i pomoc kuchenną. Wymagane 
 doświadczenie na danym stanowisku 
min. 3 lata (warunek konieczny). Stawka 
godzinowa do ustalenia indywidualnie  
- zależnie od doświadczenia i kultury  
pracy. Zapraszamy do kontaktu  
pod numerem 690 321 831 

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Zatrudnię montera, drobna  produkcja, 
Bielawa, 22 754 46 70                  

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

Projektowanie wnętrz, nadzór  
i realizacja pod klucz,tel.782 459 758 

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

 Elektryka, przeglądy,  
montaż i modernizacja, awarie,  
tel.518 329 423 

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214

 KLIMATYZACJA POMPY CIEPŁA   
REKUPERACJA. PROPARTNER PANASONIC 
TEL. 604895675 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861  

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808  

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 72 

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Glazura, remonty, 609 926 758  

KUPIĘ 

Płyty winylowe, płyty CD,  
stare banknoty tel. 507 165 493   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy 
 gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300    

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

PODWÓJNA MUROWANA  
KWATERA WIECZNEGO SPOCZYNKU  

W OTWOCKU  
Odstąpię podwójną murowaną  

kwaterę na cmentarzu w Otwocku,  
w bardzo ładnej lokalizacji, łącznie  

z nagrobkiem marmurowym.  
tel. kontaktowy: 530-048-842

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  
Kubara Lamina), 515273148, 506264111 

 Altany, balie, sauny ogrodowe  
- producent, 535480220   

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ OTWOCK 

To miejsce przyciąga  
nie tylko miłośników sportu  
na świeżym powietrzu,  
ale także osoby, które starają 
się nadać mu klimat uliczny, 
jak z amerykańskich filmów.

Na terenie przy ul. Pułaskiego (przy 
parku miejskim), jest miejsce, któ-

re tętni życiem od rana do wieczora. 
Skatepark (otwarty w 2019 roku) to 
ciekawa miejscówka dla fanów desko-
rolek, rolek i hulajnóg. To coś więcej niż 
tylko kilka ramp i poręczy, gdzie można 
wyczyniać różne akrobacje. To w pew-
nym sensie mikroskopijne królestwo 

młodzieżowej energii z domieszką 
sprayu i kontrowersji. Bo to nie tylko 
miejsce do jazdy. Skatepark żyje też 
własnym, nieco ulicznym życiem – nie-

mal każda przeszkoda została pomaza-
na sprayem. Od artystycznych grafik po 
klasyczne „Kocham Jolkę” – stylówka 
zmienia się tu częściej, niż moda na 
TikToku.

\\\   „Trochę sztuka,  
trochę wandalizm”

Z jednej strony – to dodaje temu 
miejscu charakteru. Klimat streetu, jak 
z amerykańskich filmów o deskorol-
karzach. Z drugiej – no cóż, dla miasta 
to już mniej romantyczne: naprawy, 
czyszczenie, dodatkowe fundusze. Mó-
wiąc prosto: nie każda kreska, to dzieło 
sztuki.

– Trochę sztuka, trochę wandalizm 
– przyznaje jeden z lokalnych skaterów. 
– Ale serio, bez tych malunków to miej-

sce byłoby jak tost bez masła – podkre-
śla nasz młody rozmówca.

Urzędnicy od lat mają ten sam dy-
lemat: pozwolić na młodzieńczą eks-
presję czy konsekwentnie walczyć z 
„bazgrołami”? Bo choć skatepark to nie 
galeria sztuki współczesnej, to z każdą 
kolejną warstwą farby coraz bardziej ją 
przypomina. Może właśnie warto pójść 
o krok dalej – wydzielić legalną prze-
strzeń na graffiti i dać młodym szansę, 
by wyrażali siebie bez ryzyka mandatu. 
Artystyczne malunki amatorów i tak 
pojawiają się w całej okolicy m.in. na 
ścianach budynków, wiaduktów, tune-
lach czy pod mostami.

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

Skatepark z puszką sprayu

\\\ OTWOCK 

Otwarcie sezonu 
motocyklowego to nie tylko 
pokaz lśniących maszyn,  
ale przede wszystkim wielkie 
święto ludzi, których serca  
biją w rytmie silników.

W sobotę, 26 kwietnia w południe 
ulicami miasta m.in. ul. Jana Pa-

wła II i Warszawską dumnie przejecha-
ła parada ponad 200 motocykli – od 
klasyków po drapieżne ścigacze. Ten 

widowiskowy początek sezonu zorga-
nizował Klub Zryw MC Poland, który 
po paradzie zaprosił wszystkich fanów 
motoryzacji na dalsze świętowanie do 
swojego Club House przy ul. Suchej 8.

W programie była moc atrakcji: 
koncerty zespołów Junk Hustler, Crazy, 
Scream Maker oraz Pogoria, konkursy 
z nagrodami, dobra kuchnia, wystawa 
motocykli i przede wszystkim świetna 
atmosfera.

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Jaskulska

Początek sezonu 
motocyklowego

Ulicą Warszawską przejechała parada ponad 200 motocykli

Młodzież próbuje nadać skateparkowi klimat z amerykańskich filmów

Urzędnicy od lat mają  
ten sam dylemat:  

pozwolić na młodzieńczą 
ekspresję,  

czy konsekwentnie 
walczyć z „bazgrołami”

\\\ POWIAT

Jak co tydzień zapraszamy  
do lektury krótkiego  
przeglądu wydarzeń 
sportowych na terenie 
powiatu otwockiego. 

W ysokie wyniki naszych piłkarzy, 
których celem jest IV Liga (za-

równo pozostanie w niej, jak i awans), a 
także medale w podnoszeniu ciężarów. 
To był naprawdę dobry weekend dla 
sportowców z naszego powiatu.

\\\   Długo wyczekiwane 
przełamanie

Józefovia Józefów ostatni raz wy-
walczyła punkt w IV Lidze 23 listopa-
da, kiedy w Warszawie bezbramkowo 
zremisowała z Talentem Warszawa. 
Od tamtej pory zespół zanotował aż 
8 porażek, przegrywając wszystkie 
dotychczasowe starcia w rundzie 
wiosennej. Już podczas niedawnego 
meczu z liderującą w tabeli Ząbkovią 
Ząbki widać było, że drużyna ogrom-
nie pragnie przerwać złą passę. Osta-
tecznie przegrała na wyjeździe 1:2, ale 
w kolejnym starciu w świetnym stylu 
zgarnęła komplet oczek i potwierdziła 
swoją dobrą dyspozycję.

W sobotę na stadionie w Józefovie 
zameldowali się zawodnicy ostatniej 

w stawce Pilicy Białobrzegi. Spadko-
wicz z III Ligi zdołał w tym sezonie 
wywalczyć zaledwie 5 punktów i jak 
na razie zmierza w stronę niższej klasy 
rozgrywkowej. Na murawie widać było 

dużą różnicę klas pomiędzy dwiema 
ekipami, oczywiście na korzyść miej-
scowego klubu.

W ciągu pierwszych 35 minut du-
blet ustrzelił Piotr Goliasz. Po przerwie 
dominacja gospodarzy trwała dalej. 
Najpierw po świetnym rajdzie na listę 
strzelców wpisał się wychowanek Józy 
Ignacy Ognicha, a następnie Goliasz 
skompletował hat-tricka. Dzieło znisz-
czenia dopełnił w 86. minucie Jakub 
Malinowski, który pewnie wykorzystał 
rzut karny podyktowany dla Józefovii 
po faulu bramkarza Pilicy.

Na ten moment klub z Józefowa z 
dorobkiem 17 punktów zajmuje przed-
ostatnią lokatę w tabeli IV Ligi. Strata 
do Tygrysa Huta Mińska i Błonianki 
Błonie wynosi 6 oczek. 10 punktów 
więcej posiada z kolei MKS Piaseczno. 
Utrzymanie cały czas jest realne, ale 
józefowianie muszą mieć na uwadze, że 
każdy kolejny mecz będzie mieć ogrom-
ne znaczenie.

W następnej serii gier Józefovię 
czeka trudny wyjazd do Mszczonowa 
– 1 maja o godzinie jej rywalem będzie 
8. w tabeli Mszczonowianka Mszczo-
nów. Poprzednie spotkanie obu ekip 
zakończyło się zwycięstwem rywali 
4:2. Mamy nadzieję, że tym razem uda 
się wywalczyć korzystny rezultat.

\\\   Milan  
na kolanach

Pewnym krokiem w stronę powro-
tu do IV Ligi zmierza Mazur Karczew. 
Podopieczni trenera Marcina Broni-
szewskiego rozpoczynają nową serię 
zwycięstw i w ten weekend ograli u 
siebie ostatni Milan Milanówek.

Faworyci zgodnie z planem zdobyli 
3 gole w pierwszych 45 minutach. Na li-
stę strzelców wpisali się kolejno Michał 
Bondara i Jan Zboina, który popisał się 
dubletem. W drugiej odsłonie rozmia-
ry porażki chwilowo zmniejszył Gegi 
Kurtanidze, jednak jego gol spotkał się z 

błyskawiczną odpowiedzią gospodarzy 
– na 4:1 trafił Dominik Staluszka. Wy-
nik na 5:1 ustalił w doliczonym czasie 
gry Wojciech Trochim.

Kolejny powód do radości kibicom 
z Karczewa dostarczyli piłkarze Oża-
rowianki Ożarów Mazowiecki, którzy 
zremisowali 1:1 z Drogowcem Jedlińsk. 
Na chwilę obecną przewaga Mazura 
nad rywalami wynosi 11 punktów, a 10 
nad drugą w stawce Energią Kozienice.

W środę 30 kwietnia Mazur zmie-
rzy się na wyjeździe z beniaminkiem 
– klubem Naprzód Zielonki. To druży-
na, która także bardzo interesuje się 
miejscami gwarantującymi wejście do 
wyższej klasy rozgrywkowej – aktual-
nie ma na swoim koncie 43 punkty i 
plasuje się na wysokiej 5. pozycji.

\\\   Sukcesy sztangistów
W minioną sobotę w Siedlcach 

odbyły się Mistrzostwa Mazowsza w 
podnoszeniu ciężarów do lat 23. Wśród 
młodych sportowców między innymi z 
Warszawy, Pruszkowa czy Ciechanowa 
nie zabrakło reprezentantów Otwocka, 
którzy spisali się znakomicie.

W kategorii plus 109 kilogramów 
złoty medal zdobył Bartosz Budnicki 
występujący w barwach OKS Startu 
Otwock. Na drugim stopniu podium w 
kategorii 64 kilogramów stanęła z kolei 
Karolina Sarniak, również zawodniczka 
otwockiego klubu.

Ogromne gratulacje dla naszych 
medalistów oraz ich trenera Jana Świę-
cickiego. Życzymy kolejnych sukcesów!

Rafał Lipski

Sportowe podsumowanie weekendu

Józefovia cały czas walczy o utrzymanie w IV Lidze

Reprezentanci Otwocka na podium!
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